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y tindrem 13 nous residents
Entrevista amb
el Dr. Josep M. Ibáñez,
cap d'estudis

gerir de fer ORL a la Vall

d'Hebron. No sabia què fer.

Desconeixia l'especialitat, no
havia anat mai a classe ni havia
fet pràctiques. Aquella tarda

vaig anar a conèixer el servei i

l'endemà vaig escollir ORL.
Estic satisfet d'haver-ho fet.

És una especialitat molt àmplia
i una mica desconeguda, però
hi ha moltes coses a fer.

Potser no tornaria a fer
Medicina, però si ho fés, tor
naria a ferORL.
Com va ser la teva incorpora
ció a l'Hospital de Granollers?
Vaig acabar l'especialitat el
desembre de 1991. El gener
estava treballant a l'Hospital
Municipal de Badalona, i va

convocar-se la plaça a l'HGG;
i a principis de març ja em van

donar la plaça. El d'aquí era un
repte més gran. El primer que
vaig haver de fer va ser veure

tots els malalts de la llista

d'espera (hi havia una llista

d'espera de dos anys), trucar
los i reorganitzar-ho tot; tornar

a arrencar la Consulta Externa,
gairebé començar de zero, i a

partir d'aleshores anar aug
mentant l'activitat.
Com va ser que fossis escollit
cap d'estudis?
Ho vaig proposar jo al Dr.

Campos. Jo sabia que havia

quedat la plaça vacant, i hi
estava interessat. Ser cap
d'estudis és un àmbit diferent
de l'assistència, i sempre
m'havia agradat. El Dr. Cam
pos ho va suggerir. Era una

àrea on em semblava que podia
fer coses; jo havia estat resident
feia tres anys i era una cosa que
tenia fresca. Ara encara queden
coses per fer, però hem posat
una mica de fil a l'agulla.
En què consisteix ser cap
d'estudis, què fas?
Consisteix bàsicament a orga
nitzar la docència postgra

duada. Ser l'interlocutor dels

residents, organitzar les seves

activitats i fer el seguiment de

la seva formació.
D'altra banda, també assu

meixo la coordinació de la for
mació continuada de la Direc

ció Mèdica i la biblioteca, i

organitzo les sessions generals
i extraordinàries que es generen
en el si de la DireccióMèdica.

Quins són els projectes més

immediats que tens a l'Hos

pital?
Aquest any tindrem una nove

tat important: la incorporació
de metges de família com a

residents. Aquests metges faran

part de la seva formació a

l'Àrea Bàsica de Montornès

Montmeló (ja que és de la

xarxa reformada) i la resta al
nostre Hospital. Dels tres anys
de formació, passaran la major
part del primer any al servei de
Medicina Interna, i part del

segon any entre Cirurgia
General, COT i Pediatria.

Representarà un esforç de for
mació per part de l'Hospital,
però és molt important ja que
es formaran els metges que

després seran els que donaran
l'assistència a la Primària.

També cal destacar que

aquest any el Servei de Trau

matologia s'estrena en la for
mació de residents.

És a dir, que enguany

s'incorporaran a l'Hospital un
total de 13 nous residents.
I també voldria destacar que

l'Hospital participarà en una

),

experiència pilot a Catalunya
de formació complementària
per a residents. Aquesta forma

ció incorpora Bioètica, Epide
miologia, Habilitats Comuni

catives,Comunicació
Científica, Suport Vital Bàsic i

Gestió Assistencial. Hi partici
paran, a més de l'Hospital de
Granollers, l'Hospital de la

Vall d'Hebron, el Consorci del
Parc Taulí i l'Hospital Josep
Trueta. La formació es farà a

cada centre, però serà recone

guda per l'IES i el SCS.

En breu s'integraran a l'Hos

pital els especialistes d'ORL
de la Primària. Ens pots dir

quines millores comportarà
per la població i l'Hospital?
El SCS vol reordenar l'aten

ció especialitzada que actual

ment es fa a la Primària i a

10 de curtes

La dels anys 60 (Beatles, molt),
però en general tota, i la new age.

Qu1vida?1
No sóc gaire aficionat al cinema,
no hi ha una pellícula que m'hagi
marcat. Quan era petit em va

agradar molt "Los Aristogatos".
Quin es el darrer Ilibre que has

Estic llegint la biografia del gene
ral Franco de Paul Preston.

M'agradamolt llegir temes
d'histèria i geografia.

plat prekrit?
Tot el que prové de l'ànec; el foie,
el magret,...

blances

l'Hospital. El malalt que va al

metge de capçalera i necessita

un especialista podrà anar

directament al de l'Hospital,
sense passar per l'especialista
de primària. D'aquesta manera

eliminarem un pas intermedi.

Això suposarà una millora de

l'eficiència del sistema.

Per a l'Hospital, representarà
augmentar notablement l'acti

vitat de l'especialitat —sobretot
a nivell ambulatori— , reestruc

turar l'ORL i els seus mitjans
humans, incorporar nous espe
cialistes i amb aquesta finalitat
convocar les places i triar els

professionals més adients. Serà

potenciar l'ORL a l'Hospital,
que es posi com a especialitat a
l'alçada d'altres. Fer un equip
que ens permeti desenvolupar
una sèrie d'aspectes que jo no

puc desenvolupar sol: formació
continuada, recerca...; això serà

un model per a futures inte

gracions.
Carme Barbany

GemmaCarbonell
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Practiques algun esport?
Ara no en faig, d'esport, perquè
no tinc temps. Havia jugat a fut

bol.

Què o qui t'emportaries a una illa

La meva dona.

La cuina imenjar bé.
Q1li:.
El verd

Signe zodiaL?

Aquari
Un somni, una iiiusió

Viure molts anys i bé; gaudir de la
vida.
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